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Kommunala pensionärsrådet, 2023-09-12 

Tid och plats  Tisdag den 12 september 2023, 09:00 – 12:00, Stadshuset 

Närvarande:  Fredrik Hansson, KS 

Ingrid Norberg, SKPF  

  Eva Bergström, PRO 

  SvenEric Sterner, PRO 

Nils-Levi Johansson, PRO 

Lena Rantakyrö, SPF 

Kerttu Myllykoski, Finska föreningen 

Maine Carlsson, Vision 

Ann-Christin Lahti, Vision 

Birgitta Eriksson, PRO 

Therese Lifbom, Socialförvaltningen 

 

Sammankallande:  Ordförande, Fredrik Hansson, KS 

Föredragande: Jenni Riekkola och Therese Lifbom, Socialförvaltningen 

   

Sekreterare:  Therese Lifbom, Socialförvaltningen 

 

1. Mötets öppnande 

Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade mötet.  

2. Närvaro 

Närvarande enligt ovan. 

 

3. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes.  

4. Val av justerare 

SvenEric Sterner valdes till justerare. 
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5. Introduktion 

Presentation av deltagarna på KPR. Fredrik beklagade att arbetet med ny 

arbetsordning har blivit fördröjt, uppdrag är tilldelat Kommunstaben. I väntan på ny 

arbetsordning gäller den nuvarande. Processen för remisser ändras dock omedelbart, 

KPR ska ges information och möjlighet att komma med synpunkter tidigt i processen 

och inte när beslutsförslag till nämnd är klart.  

Pensionärsorganisation undrade om KPR kan väcka ärenden till politiken. Fredrik 

svarade att KPR kan väcka frågan, men inte besluta att ärenden ska startas. KPR är 

rådgivande, inte beslutande till politiken.  

Pensionärsorganisationerna framförde önskemål att även ersättare bjuds in på ett 

möte för introduktion till KPR. Ersättare bjuds in till nästa möte. 

Önskemål från pensionärsorganisationerna att bjuda in förvaltningscheferna till ett 

möte, gärna alla förvaltningschefer på samma möte. Tas med till planering av 

framtida möten. Andra förslag på punkter till framtida möten: 

• Bjuda in andra förvaltningar, t.ex kultur- och fritidsförvaltningen som t.ex kan 

berätta om bidrag som kan gå att söka  

• Bjuda in samhällssbyggnadsutskottet, ett nytt utskott som har ansvar för te.x 

infrastruktur- och detaljplaner 

• Återkoppling om äldreplanen som KPR var remissinstans på 

• Information om kollektivtrafik (t.ex LLT, länstrafiken, Norrtåg), färdtjänst och 

sjukresor 

6. Status pensionärsorganisationer  

Pensionärsorganisationerna har kommit i gång efter pandemin, börjar återgå till hur 

det var före pandemin. Dock märker pensionärsorganisationerna att medlemsantalet 

sjunker. Resonemang om orsaken är att rekryteringsbasen är lägre på grund av 

demografiutvecklingen. För att motverka sjunkande medlemstal har några föreningar 

börjat med riktade aktiviteter för yngre pensionärer och bjudit in de som fyller 67 år 

till träff. Detta har gett gott resultat.  

Några pensionärsorganisationerna har haft aktiviteter över sommaren, och några har 

pausat. Att ha aktiviteter under sommaren har varit uppskattat av medlemmarna och 

bidrar till att minska känsla av ensamhet för många medlemmar. Någon förening 

planerar att ha aktiviteter även under jul, då det tidigare har varit uppehåll. 
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Pensionärsorganisationerna framförde till politiken synpunkt att det är viktigt att 

hela Luleå får leva, inklusive landsbygden – tycker det är mycket koncentrerat till 

centrala Luleå. Fredrik informerade att landsbygdsplan håller på att tas fram, och att 

Lulebo har fått uppdrag att bygga på landsbygden.  

Pensionärsorganisationerna berättade att verksamhetsbidraget är viktigt och bidrar 

till att stärka folkhälsan, ger social samvaro och aktivitet. Exempel på aktiviteter som 

har genomförts är resor till andra kommuner, qigong, bokcirklar, gåfotboll, 

informationsträff med polisen.  

7. Process för vård och omsorgsboende  

Verksamhetsutvecklare på socialförvaltningen Jenni Riekkola och Therese Lifbom 

informerade om ett arbete med att utveckla samarbete och arbetssätt på vård och 

omsorgsboende. Arbetet har precis startat upp, intervjuer med anhöriga och brukare 

har genomförts för att fånga upp synpunkter. Synpunkter från KPR efterfrågades och 

lämnades under mötet: 

• I arbetet med processen även samarbeta med projektet om Nära vård 

• Medskick att det är viktigt att ges möjlighet att komma och titta på lägenheten 

innan inflytt 

• Viktigt att anhöriga ges möjlighet att vara delaktiga om samtycke från den 

boende finns 

• Att vara tydlig med information att både inflytt och avslut av plats går 

skyndsamt, det behövs tidig och tydlig information 

• Att inflytt och utflyttsprocesserna är synkade underlättar för både den som 

flyttar ut och den som flyttar in 

• Är det möjligt att snabba processen för reparationsarbete innan inflytt? 

• Viktigt att få önska var man vill bo, och ges möjlighet att flytta om önskemål 

finns 

• Kommunikationen mellan sjukhus och vård och omsorgsboende är viktig 

• Inventera språkkunskaper i förvaltningen är tidigare gjord. Det är några år 

sedan, tips att göra ny inventering. 

• Pensionärsorganisationerna har fått signaler om att inte alla som önskar får 

plats på finska avdelningen.  

• Skyltning kan vara ett stöd att uppmärksamma och underlätta för nationella 

minoriteter. T.ex boendets namn, avdelningar även på minoritetsspråk. 

• Förslag med mer aktiviteter riktade till nationella minoriteter, t.ex en klubb.  

 

KPR önskade få mer information om arbetet lägre fram.  
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8. Dialog om medskick till ny arbetsordning 

Önskemål om ett arbetsutskott som förbereder punkter inför KPR, med möjlighet att 

delta fysiskt men också digitalt.  

 

KPR:s möten ska vara fysiska möten, inte digitala.  

 

KPR önskar bibehålla att fungera som remissinstans i frågor som är an strategisk och 

varaktig karaktär, men ser behov av förtydligande att remissförfarandet ska vara 

tidigt i processen och inte när ett förslag är färdigt. 

 

Förslag till arbete med arbetsordningen att ta in erfarenheter från referenspersoner 

och referenskommuner. 

 

Medskick att KPR inte är en socialnämndsfråga och därför bör KPR hanteras från 

central nivå i kommunen. 

 

KPR önskar att ny arbetsordning är utformad så den fungerar över tid. Har varit 

många revideringar av arbetsordningen genom åren. Efterfrågar stabilitet.  

 

Viktigt att arbetsordningen fungerar och fortsätter gälla för alla kommunala råd och 

inte ha olika för olika typer av kommunala råd.  

 

I nuvarande arbetsordning står att det en gång per år ska genomföras ett stor-möte. 

KPR anser inte att det behöver vara obligatoriskt att genomföra, men 

arbetsordningen kan gärna ge möjlighet till det. 

 

9. Övriga frågor 

1. Fråga om hur mycket budget KPR har. Therese tar reda på och tar med 

informationen till nästa möte. 

2. Synpunkt om planering av trygghetsboenden, till exempel trygghetsboendet på 

Mjölkudden och där Apotek och hälsocentral nu är nedlagt. Fråga om det är 

möjligt att ta ett samlat grepp med andra aktörer för att undvika att närhet till 

sådan service försvinner i närtid efter att trygghetsboendet har byggts. Fredrik 

svarade att det är svårt eftersom marknaden styr Apoteks placering och regionen 

jobbar för hela Norrbotten och prioriterar utifrån det.  
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10. Nästa möte 

25/10 kl 13:30 – 16. Lokal: Stadshuset, våning 9 (kommunstyrelsens 

sammanträdesrum) 

 

11. Mötet avslutas 

Ordförande tackade och avslutade mötet. 


